
Załącznik nr 1 

        do Protokołu Nr XI/2025 

        z sesji Rady Miejskiej  

        w dniu 27.03.2025 r. 

 

Treść wypowiedzi osób zabierających głos we wszystkich punktach porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz - Hejnał Miasta, Środa Wielkopolska. 

[dźwięk hejnału] Dziękuję. Proszę spocząć. Punkt pierwszy. Drodzy Państwo, otwieram 11. 

sesję Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej. Zgodnie z przepisami RODO informuję, że 

nasze obrady są transmitowane i jednocześnie nagrywane, co oznacza, że wszyscy obecni na 

sali wyrażają na to zgodę. Witam serdecznie pana burmistrza, witam zastępców pana 

burmistrza, witam pana skarbnika, panią sekretarz wraz z naczelnikami, kierownikami oraz 

pracownikami Urzędu Miejskiego. Witam prezesów, witam dyrektorów spółek podległych, 

witam sołtysów, witam wszystkich obecnych na sali, ale także tych zgromadzonych przed 

Internetem, a przede wszystkim witam Panie i Panów radnych. Punkt drugi. Drodzy Państwo, 

przechodzimy do punktu drugiego, stwierdzenie prawomocności obrad i proszę o 

potwierdzenie w systemie swojej obecności. [chwila ciszy] Drodzy Państwo, ja odświeżyłem 

sobie tutaj nasz program i właściwie zadziałało, także jeszcze raz proszę o potwierdzenie 

swojej obecności w systemie. Natomiast na podstawie listy obecności tej papierowej 

stwierdzam, że w dzisiejszych obradach uczestniczyły więcej niż połowa radnych, dlatego 

Rada jest władna podejmować prawomocne decyzje. Poczekamy jeszcze chwilę, aż w 

systemie wszyscy potwierdzą swoją obecność. Marek Wieland i Wojciech Ziętkowski są 

dzisiaj nieobecni. Anna Kicińska udało się. [chwila ciszy] bardzo dziękuję. Punkt trzeci. 

Przechodzimy do punktu trzeciego. Przyjęcie porządku obrad. Drodzy państwo, do 

zaproponowanego wcześniej porządku obrad proponuje się wprowadzić uchwały od numeru 6 

do 11. I czy do tego porządku macie państwo uwagi? Nie widzę, zatem proponuję porządek 

obrad przegłosować. Kto z pań i panów radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Przy 19 głosach 'za' protokół został przyjęty. Porządek, obrad został przyjęty, przepraszam. 

Punkt czwarty. Przechodzimy teraz do punktu czwartego. Przyjęcie protokołu numer 10 z 

poprzedniej sesji. I czy do tego protokołu, drodzy państwo, macie jakieś uwagi bądź pytania? 

Nie widzę, zatem proponuję protokół przyjąć. Kto z pań i panów radnych jest za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Pan profesor Ireneusz Kubiaczyk. Protokół przy głosach 19 za 

został przyjęty. Dziękuję bardzo. Punkt piąty. Przechodzimy teraz do kolejnego punktu, 

informacje przewodniczącego Rady. W dniu 27 lutego bieżącego roku Rada Gminy Szydłowo 

przesłała apel o podjęcie prac legislacyjnych związanych ze zmianą przepisów ustawy o 

samorządzie gminnym w zakresie dopuszczalności zmiany granic jednostek samorządu 

terytorialnego z prośbą o podjęcie tożsamego apelu czy uchwały na najbliższej sesji oraz 

przesłanie do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów oraz Ministerstwa MSWiA. Na 

wczorajszym wspólnym posiedzeniu komisji radni przyjęli do wiadomości przedmiotowy 

apel, jednakże nie wyrazili zgody na podjęcie. tożsamego apelu. W dniu 6 marca bieżącego 

roku pan P.Z. Złożył sprzeciw wobec budowy marketu Dino Polska S.A. w związku z 

wprowadzonym zawiadomieniem Wydziału Geodezji i Gospodarki Przestrzennej o wszczęciu 

postępowania administracyjnego w sprawie budowy marketu firmy Dino Polska S.A. na 

działce numer ewidencyjny 22 położonej w Środzie Wielkopolskiej. O przedmiotowej 

sprawie poinformowany został Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Infrastruktury. Dniu 7 marca bieżącego roku wpłynął od wiceprzewodniczącej NSZZ 

listonoszy Poczty Polskiej list otwarty do samorządowców, wzywający do podjęcia działań na 

forum lokalnym i ogólnopolskim, by nagłośnić konsekwencje likwidacji placówek i 

ograniczenia usług pocztowych, współpracy w obronie tej kluczowej instytucji poprzez 
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uchwały samorządowe oraz wspieranie inicjatyw społecznych i obywatelskich, które dążą do 

zatrzymania destrukcyjnych zmian i ochrony Poczty Polskiej przed komercjalizacją. 

Przedmiotowy list skierowany został do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem zajęcia 

stanowiska. W dniu 12 marca bieżącego roku wpłynęło roczne sprawozdanie z działalności 

Komendy Powiatowej Policji w Środzie Wielkopolskiej wraz z informacją o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego w roku 2024. Z przedmiotowym sprawozdaniem można poznać 

się w Biurze Rady. W dniu 12 marca bieżącego roku wpłynęła uchwała Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o umorzeniu postępowania w sprawie 

stwierdzenia nieważności uchwały numer 9, łamane na 109, łamane na 2024 Rady Miejskiej 

w Środzie Wielkopolskiej z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Środa Wielkopolska na rok 2025. W dniu 26 marca bieżącego roku wpłynęła petycja 

ogólnopolskiego zrzeszenia sędziów z siedzibą w Łodzi, dotycząca wyrażenia 

zdecydowanego sprzeciwu wobec pogłębiającej się zapaści w polskich sądach powszechnych. 

Petycja skierowana zostanie do Komisji Skarg, wniosków i petycji z celem zajęcia 

stanowiska. W dniu dzisiejszym wpłynęły uchwały kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu stwierdzające, że uchwała numer 10, łamane na 128, łamane na 

2025 Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej z dnia 27 lutego bieżącego roku, zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Środa Wielkopolska na rok 2025, została 

podjęta z naruszeniem przepisów prawa, jednakże mają one charakter nieistotny. Nieważność 

w części uchwały numer 10, łamane na 133, łamane na 2025 Rady Miejskiej w Środzie 

Wielkopolskiej z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie trybu udzielenia i rozliczania dotacji dla 

placówek wychowania przedszkolnego, szkół i placówek oświatowych prowadzonych na 

terenie gminy Środa Wielkopolska przez osoby fizyczne i osoby prawne inne niż jednostka 

samorządu terytorialnego. W dniu dzisiejszym wpłynął prawomocny wyrok Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Poznaniu, stwierdzający nieważność paragrafu 5, ustęp 1, punkt 3, 

litera B oraz paragrafu 8, punkt 1 zaskarżonej uchwały nr 51, łamane na 683, łamane na 2022 

Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej z dnia 29 czerwca 2022 roku w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego we wsi Włostowo, 

gmina Środa Wielkopolska. Plan pracy na rok 2025 złożyły Komisje Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury. Przypominam państwu radnym o 

obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych wraz z zeznaniem podatkowym PIT za rok 

2024 w dwóch egzemplarzach w terminie do 30 kwietnia bieżącego roku. Wzór oświadczenia 

majątkowego otrzymaliście państwo już wcześniej na adresy mailowe. Szanowni państwo, w 

tym punkcie chciałbym udzielić głosu przedstawicielom Szpitala Średzkiego, którzy 

przedstawią prezentację na temat planowanych przedsięwzięć inwestycyjnych szpitala. W 

związku z tym proszę o zabranie głosu pana Pawła Dopierałę, prezesa Szpitala Średzkiego 

oraz pana Daniela Rydiana, kierownika działu inwestycji. [chwila przerwy, podłączenie 

prezentacji Szpitala] 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Panie burmistrzu, Wysoka Rado, szanowni 

państwo, chcieliśmy państwu przedstawić tak naprawdę te plany, które w tej chwili się już 

dzieją oraz te, które planujemy w ramach uzyskanych środków z KPO, oraz tych, które 

najprawdopodobniej jeszcze w tym roku się pojawią, już zapowiadane wcześniej, w związku 

z tym, że jest to... A, okej. Dobra, tak? Są to niemałe inwestycje, łączna kwota to blisko 50 

milionów złotych, które tak naprawdę zostaną wydane do czerwca przyszłego roku. Część z 

tych środków, które są właśnie w tej chwili realizowane w ramach rozbudowy SOR-u przy 

współudziale właśnie gminy Środa Wielkopolska i powiatu średzkiego, gdyż Kwota 

dofinansowania dotyczy tylko i wyłącznie remontu, przebudowy i doposażenia. Natomiast 

pozostałe środki w wysokości 4 milionów złotych są przeznaczone na rozbudowę. Postaram 

się z panem Danielem przedstawić tak po kolei, gdzie, która inwestycja się będzie znajdowała 

oraz to w jaki sposób będzie realizowana. [Na ekranie wyświetlana jest prezentacja 
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planowanych inwestycji Szpitala] Najważniejsze w tym wszystkim jest to, że nie 

zaprzestaniemy żadnej działalności szpitala. Również szpitalnego oddziału ratunkowego, w 

związku z tym trzeba było taką odpowiednią można powiedzieć logistykę wprowadzić. I w tej 

chwili mamy zamknięty parking od strony ulicy Szarytek. To jest ten parking, gdzie nad nim 

jest taka wizualizacja tego właśnie Szpitalnego Działu Ratunkowego i Bloku Operacyjnego. 

Czyli on się znajduje tutaj na górze naszych budynków, gdzie te pięć samochodów stoi. Tak, 

zrobimy może w ten sposób, że będziemy się wymieniać, ja podejdę po prostu do jednego z 

tych telewizorów, może będzie łatwiej, będę pokazywał, bo chyba na tej prezentacji się tą 

myszką nie da pokazać, chociaż tu coś jest takiego śmiesznego. Może, uwaga, coś się uda, 

moment (jest wskaźnik laserowy), także szanowni państwo, tutaj w tej chwili rozbudowuje się 

Szpitalny Oddział Ratunkowy i docelowo wejście na ten Szpitalny Oddział Ratunkowy będzie 

się znajdować właśnie z tej strony. To jest ta inwestycja, która łącznie będzie kosztować 10 

milionów złotych wraz z remontem obecnego Szpitalnego Oddziału Ratunkowego i jego 

doposażeniem. Zyskamy blisko metrów kwadratowych prawie 500, 430 metrów plus łącznik, 

czyli prawie 500 metrów kwadratowych powierzchni tutaj się będzie znajdowało. I to jest na 

tym małym rysunku właśnie ta część. I zaraz obok, to za chwilę o tym opowiemy, będzie się 

znajdował nowy blok operacyjny wraz z piętrem. Na kolejnym rysunku będzie to lepiej 

widać. Od strony jakby sterylizatorni czy naszego lądowiska ten szpitalny oddział ratunkowy 

będzie wyglądał w ten sposób. I on tutaj, tu go na samej górze pokazuje. Ta inwestycja się 

zakończy do końca tego roku, czyli z końcem grudnia Szpitalny Oddział Ratunkowy już 

będzie w całości funkcjonował, zarówno ten rozbudowany, jak i ten wyremontowany. W 

połowie roku nastąpi, myślimy, że gdzieś koło sierpnia, zgodnie z planem, zakończenie prac z 

budowy tego nowego SOR-u i zaczniemy wtedy remont tego istniejącego. Zmieni też swoje 

położenie wtedy oddział intensywnej terapii, gdyż poprzez remont zostanie odcięty od reszty 

szpitala, więc musimy go przenieść w inne miejsce. I to się będzie działo między wrześniem a 

grudniem. No i w grudniu najprawdopodobniej, jeżeli wszystko pójdzie zgodnie z planem, 

zacznie funkcjonować cały szpitalny oddział ratunkowy. Tam też się będzie znajdowała 

nocna i świąteczna pomoc, czyli tak zwana wieczorynka. i oddział intensywnej terapii wrócił 

na swoje stare miejsce, już wzbogacono dodatkową salę i jedno łóżko. W ramach tego 

oczywiście mamy doposażenie szpitalnego oddziału ratunkowego. 

Daniel Rydian Kierownik Działu Inwestycji Szpitala Średzkiego Szanowni Państwo, to ja 

tak może w wartościach nominalnych, potem przejdziemy dalej, tu już Pan Prezes przedstawi 

kolejne etapy. To dofinansowanie szpital otrzymał w zeszłym roku tak naprawdę. I ono jest 

przeznaczone stricte na SOR. Dotacja w kwocie dokładniej 6 milionów 624 tysiące. Tutaj 

mamy też kilka etapów, które zresztą już musieliśmy rozpocząć, zarówno te etapy 

projektowe, przejdziemy może do kolejnego slajdu, bo będziemy już widzieć to, co już 

zostało wykonane, a między innymi przebudowa, modernizacja naszego tak zwanego 

podjazdu dla specjalistycznych środków transportu, czyli naszego garażu. Jak widać 

inwestycja już jest ukończona. Zostało tak naprawdę tutaj zrobione, przebudowane wszystko, 

wymiana posadzka, instalacje elektryczne, sanitarne, elektryczne i oczywiście zostały 

zamontowane, wymienione obydwie bramy segmentowe, a także dokonana została wymiana 

pokrycia dachowego i ta przestrzeń jak widać służy do stacjonowania naszych zespołów 

zarówno transportowego jak i specjalistycznego. [Wyświetlane są zdjęcia garażu] Zadanie to 

kolejnym etapem, tutaj jeszcze troszeczkę tak, kilka slajdów w garażu. Na kolejnych slajdach, 

o tutaj widzimy istniejący obraz naszej rozbudowy, rozbudowy, której nie wykonujemy ze 

środków dotacji, a wykonujemy ją przy współudziale naszych właścicieli, czyli gminy i 

powiatu. [wyświetlane jest zdjęcie budynku Szpitala z zewnątrz] Tak jak Pan Prezes 

wspomniał, inwestycja tego etapu powinna się w okresie wakacyjnym zakończyć, co pozwoli 

nam przejść dalej do etapu związanego z przebudową istniejącej przestrzeni szpitalnego 

oddziału ratunkowego, gdzie oprócz wymiany stolarki okiennej, drzwiowej, oczywiście 
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wszystkie ściany zostaną odświeżone, wymalowane, zostanie wymienione zarówno 

oświetlenie i wszystkie inne niezbędne instalacje. I dodatkowo oprócz tych zadań, nazwijmy 

to budowlanych, szpital w tej dotacji jest przed zakupem wyposażenia medycznego, nie tylko 

do funkcjonowania szpitalnego oddziału ratunkowego typu kardiomonitory czy aparaty do 

znieczuleń, ale także zakupiliśmy wyposażenie do naszej pracowni endoskopii, wieża 

endoskopowa wraz z wideokolonoskopem czy wideogastroskopem. Zakupimy też tak 

naprawdę i łóżka, dużo sprzętu, które tak naprawdę jest wymagane rozporządzeniem przy 

sprawnym funkcjonowaniu SOR-u. Więc tutaj jeżeli chodzi o SOR- oczywiście inwestycje 

musimy dokończyć w tym roku i oczywiście to zrobimy. 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Szanowni państwo, tak to, co może 

mieszkańców bardzo interesować, no i państwo również, wejście na nowy Szpitalny Oddział 

Ratunkowy będzie się znajdowało właśnie w tym miejscu, gdzie te dwa okna. To jest obecna 

sala obserwacyjna, która w tej chwili już po przebudowie będzie służyła za poczekalnię, a nie 

salę obserwacyjną. I tam też będą się znajdowały gabinety triażystej oraz nocnej i świątecznej 

pomocy. Czyli ten wjazd i wejście na SOR, no można powiedzieć, będzie tak jak kiedyś, czyli 

z tyłu szpitala. Może tylko dopowiem, że te sprzęty medyczne, no rzeczywiście kosztują 

ogrom pieniędzy, ten chociażby kolonoskop wraz z kolumną to jest blisko miliona złotych, 

więc to będzie już nasza trzecia kolumna i mam nadzieję, że chociaż trochę zwiększymy 

dostępność do tych świadczeń, bo czas oczekiwania jest bardzo długi, natomiast ilość tych 

badań, które wykonujemy to jest blisko 500 w miesiącu, to już po prostu nie ma dnia, żeby 

wykonywać. To jest zdjęcie tak naprawdę z dzisiaj i tu widać jakby wielkość tego nowego 

szpitalnego działu ratunkowego, który tak naprawdę doklei się do istniejącego bloku 

operacyjnego. Tu jest jakby wyjście z tyłu z tego bloku oraz tutaj jedna z sal operacyjnych 

obecnego naszego bloku. Co jakby jasno Państwu pokaże, że ten nowy blok operacyjny tu za 

naszą tlenownią, która zostanie przeniesiona w to miejsce obok dużej butli z tlenem, zaraz się 

rozpocznie ta inwestycja związana z krajowym, z KPO. I tutaj właśnie widać tą naszą. 

[wyświetlane są kolejne ujęcia rozbudowy Szpitala od strony ul. Szarytek] Przejazd na ulicę 

Szarytek będzie się odbywał tak jak do tej pory, tylko trochę przesunięty między budynkiem 

sterylizatorni w tym miejscu. No powiedzmy tak jak dotychczas. To może lepiej to widać. 

Połączenie między nowym a starym SOR-em nastąpi właśnie też w tym miejscu, gdzie teraz 

Państwu pokazuję. Doklejony budynek będzie właśnie do istniejącego budynku, gdzie są sale 

operacyjne. A tak wygląda to od strony tej butli z tlenem, czyli od tego wejścia i to będzie to 

właśnie wejście tutaj na nowy szpitalny oddział ratunkowy, łącznik i ten budynek. Wracamy 

do tego. No właśnie i teraz chcielibyśmy przejść do tych środków, o których ostatnio jest 

głośno. Łączna wartość tej inwestycji to 37 milionów 227 tysięcy 291 złotych, z czego 

dofinansowanie to są 32 miliony 227 tysięcy złotych. Te 5 milionów to jest VAT, który mamy 

obecnie w kredycie poręczonym przez, dzięki Państwa zgodzie, przez gminę Środa 

Wielkopolska. No niestety te środki, które są otrzymujemy w kwocie netto i ten VAT trzeba 

będzie zapłacić, to jest to kredyt z Santandera. Zobaczymy jak nam sytuacja finansowa 

pozwoli ze spłatą, jak nie to oczywiście się do Państwa uśmiechniemy o pomoc w spłacie 

tego naszego kredytu. By na tą chwilę to, co udało się z tym projektem, to na pewno jest to 

sukces Środy i naszego szpitala, dlatego że jesteśmy w Wielkopolsce jedynym szpitalem 

pierwszego stopnia, który otrzymał takie dofinansowanie. To dofinansowanie na onkologię 

było podzielone między szpitale z sieci onkologicznej Solo I, Solo II i Solo III. Solo I znaczy, 

że posiadamy jeden z zakresów onkologicznych, dwa, czyli byśmy musieli mieć jeszcze 

dodatkowo chemię lub radioterapię. Solo III to jest jedyny szpital, czyli WCO w Poznaniu. O 

te pieniądze walczyliśmy w swoich podgrupach, natomiast jak Państwo wiecie szpitale 

podzielone są, w sieci w ogóle szpitali na pierwsze, drugie stopnie referencyjności, trzecie. I 

w ramach SOLO1 4 szpitala otrzymały takie dofinansowanie. Pleszew, Śrem, Puszczykowo i 

my. Z czego tylko my jesteśmy pierwszym stopniem referencyjnym. No i udało nam się 
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uzyskać bardzo wysoki wynik jeżeli chodzi o ranking, bo w kraju siódme miejsce zajęliśmy, 

jeżeli chodzi o ocenę naszego projektu, wyprzedzając poznańskie szpitale, których większość 

właściwie nie otrzymała. W ramach SOLO I ani jeden szpital nie otrzymał, w ramach SOLO 

II tylko HCP i szpital kliniczny, no i w ramach SOLO III WCO. W związku z tym, no na 

pewno sukces, kwota która widnieje jest oczywiście rozdysponowana bardzo szczegółowo. 

Ten projekt, było mało czasu, bo to miesiąc listopad na napisanie tego projektu. Jakby jego 

wdrożenie na potrzeby onkologii, poprawę dostępu do wszystkich badań, do zwiększenia 

dostępności do zabiegów, do tego wszystkiego, które było punktowane. I trzeba powiedzieć, 

że będzie wymagało to od nas dużo pracy, ponieważ żeby pewne rzeczy wdrożyć musimy 

zrobić dla nich miejsce, żeby zrobić miejsce musimy w innym miejscu się wybudować i 

przenieść. W związku z tym może zacznę od tego co musimy przenieść. Mianowicie budynek 

przy ulicy Szarytek, który zostanie w pełni zmodernizowany, właściwie rozbudowany o 

jeszcze więcej metrów kwadratowych niż stan w tej chwili posiada. Pokażemy to może 

później, ale to pozwoli nam zwolnić powierzchnię i właściwie wszystkie poradnie oraz 

lekarza rodzinnego przenieść do tego budynku. Dzięki temu zwiększymy powierzchnię nie 

tylko dla chirurgii, ale też całej logistyki szpitala. W ramach tych pieniędzy ta rozbudowa 

bloku operacyjnego, która zaraz obok szpitalnego oddziału ratunkowego, ona będzie miała 

dwie kondygnacje i to tutaj po prawej stronie częściowo widać, to jest zaraz obok kaplicy, 

czyli między wejściem do kaplicy, a nowym budynkiem szpitalnego oddziału ratunkowego. 

Po wybudowaniu tego budynku, wyposażeniu tej sali operacyjnej zamkniemy dotychczasowy 

blok operacyjny i go zmodernizujemy. Także nie przerwiemy działalności, przez około dwa 

miesiące będziemy mieli ograniczony dostęp do bloku operacyjnego, no ale cały czas 

będziemy działali i spodziewamy się, że to nastąpi na przełomie tego i przyszłego roku. 

Będzie to możliwe dlatego, że udało nam się przewidzieć i firma, która wygrała przetarg na 

rozbudowę szpitalnego oddziału ratunkowego, w prawie opcji miała zapisaną możliwość 

rozbudowu bloku. Także nie będziemy organizować przetargu już na ten element. Mamy już 

wykonawcę, więc spokojnie będziemy mogli sobie działać. W ramach tego bloku 

operacyjnego i tego piętra, to może Daniel ty powiesz, a ja zdążę się napić kawałek. 

Daniel Rydian Kierownik Działu Inwestycji Szpitala Średzkiego Szanowni Państwo, ja 

tutaj także oczywiście w takich wartościach nominalnych, tych zadań troszeczkę jest, dlatego 

pozwoliłem sobie zrobić taką ściągę. Przedstawię pokrótce każde, dalej już przekażę Panu 

Prezesowi głos. Dofinansowanie oczywiście w kwocie, tak jak Pan Prezes przedstawił 

powyżej 32 milionów. Najważniejsze zadanie, o którym tu już zostało wspomniane, to 

oczywiście rozbudowa i przebudowa naszego bloku operacyjnego celem utworzenia tej 

dodatkowej nowej sali operacyjnej, ale także przebudowy w istniejącym obszarze obecnych 

sal operacyjnych, zarówno układu funkcjonalnego, a także wyposażenia. [Wyświetlona 

koncepcja elewacji, widok od ulicy Szarytek] Wyposażenie tutaj także będzie odgrywało 

dosyć kluczową rolę, gdyż musimy wyposażyć nową oczywiście salę operacyjną we 

wszystkie sprzęty typu stół operacyjny, lampa, kolumna laparoskopowa, kolumna 

anestezjologiczna czy most anestezjologiczny. [wyświetlona również koncepcja elewacji od 

ul. Żwirki i Wigury] To są oczywiście bardzo drogie sprzęty i tak naprawdę ich wartość jest 

większa od samych robót budowlanych. Taką oczywiście mamy rzeczywistość. Jeżeli chodzi 

o drugie zadanie, tutaj wizualizacji nie ma, ale to chodzi o przebudowę całościową i 

modernizację budynku naszej centralnej sterilizatorni. Tutaj będzie robione tak naprawdę 

wszystko, zarówno przebudowa w środku, oczywiście także dojdzie do wymiany pokrycia 

dachowego, [kolejny slajd, wersja 1] nowe centrale wentylacyjne zostaną zainstalowane. 

Jeżeli chodzi o takie najważniejsze tutaj sprzęty, pojawią się dwa nowe sterylizatory parowe, 

czy dwie myjki, dezynfektory, czy chociażby sterylizator plazmowy. Kolejnym zadaniem, 

które już też wstępnie zostało wspomniane, to właśnie budynek przy ulicy Szarytek. Budynek 

przy ulicy Szarytek obecna jego powierzchnia użytkowa wynosi około 476 metrów 
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kwadratowych. Dzięki rozbudowie, która została tutaj przez nas zaplanowana, zyskamy 

dodatkowe 600 metrów i dzięki temu w budynku, którego powierzchnia docelowo wyjdzie 

około tysiąca metrów, tak naprawdę będziemy w stanie zmieścić około z tego, co już tak 

przewidujemy, 23 gabinetów, które mocno, mocno naszą pracę usprawnią, czy pomogą nam 

w otwarciu nowych docelowo poradni. Kolejnym zadaniem, to zadanie odbędzie się w 

naszym głównym jakby trzonie, głównym gmachu szpitala, to będzie utworzenie tak zwanej 

strefy dla pacjenta i rodziny i oddziału dziennego chemioterapii. W tym miejscu, tu może nie 

będzie widać, będziemy podnosić, to jest taki łącznik między głównym trzonem szpitala, a tą 

częścią od strony ulicy Szarytek. Podniesiemy pokrycie dachowe i właśnie w tym miejscu 

znajdzie się ta strefa, o której wspomniałem. Po drugiej stronie od strony nowego skrzydła 

dobudujemy zewnętrzną windę, powstanie nowy szyb windowy, który rozładuje troszeczkę 

nasze istniejące windy i też odpowiednio skomunikuje się tutaj ta część drugiego piętra, na 

której musimy utworzyć tak zwany oddział dzienny chemioterapii. Kolejnym zadaniem 

musimy utworzyć, deklarujemy się utworzenie pracowni cytostatyki, gdzie oprócz adaptacji 

pomieszczeń na parterze zakupimy komorę laminarną, czy półotomat do przygotowywania 

leków cytostatycznych. Kolejnym zadaniem doposażenia przy obecnej rozbudowie 

Szpitalnego Oddziału Ratunkowego w tak zwanym dziedzińcu w takim troszeczkę zamkniętej 

przestrzeni około 50 metrów kwadratowych właśnie będzie wykorzystane na cele tutaj 

doposażenia i stworzenia nowego stanowiska intensywnej terapii. I w ramach tutaj 

dofinansowania oczywiście cały sprzęt w to, tutaj w tym miejscu będziemy doposażać. Z 

takich tutaj jeszcze zadań, już takich stricte sprzętowych tak naprawdę, szpital wzbogaci się o 

nowy tomograf, o nowy rentgen i nowy aparat USG, a oczywiście z pełną integracją z 

istniejącymi systemami szpitalnymi. Sprzęty naprawdę, to są wysokie klasy sprzęty, tak dla 

przykładu tylko podam szacowany koszt takiego tomografu to jest około 6 milionów złotych. 

Oczywiście z wszystkimi adaptacjami i informatycznymi pracami. Zostaje nam jeszcze zakup 

aparatu automatycznego systemu immunohematologicznego i urządzenia do suchego 

rozmrażania osocza dla naszej pracowni serologii. A także już takie nazwijmy to ostatnie 

zadanie, w tym dofinansowaniu także kupujemy nowy ambulans drogowy z pełnym 

wyposażeniem medycznym. 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Jak państwo usłyszeli tego sprzętu dużą, ja 

powiem tak może trochę prostym językiem, że to na pewno będzie skok jakościowy dla 

naszych pacjentów. Część z tego sprzętu znajdzie swoje miejsce w budynku przy ulicy 

Szarytek. Między innymi nasz stary tomograf i rentgen tam będziemy chcieli przenieść. Więc 

jakby dostępność zostanie zwiększona. Nowy tomograf 64-rzędowy będzie też wyposażony w 

taki system, który pozwoli na dostęp mieszkańcom przez aplikację zdalną też również do 

obrazów, co do tej pory właściwie było niemożliwe. Jeżeli mówimy o tych sprzętach, które 

umówmy się, że aparat USG nie jest równy aparatowi USG, tak samo jak tomograf, jeden 

drugiemu i mówimy tu o sprzętach, które w życiu nas nie byłoby stać na to, żeby gdyby nie to 

dofinansowanie, gdyby w takiej jakości kupić, bo tu mówimy o urządzeniach, które nie 

kosztują sto dwieście tysięcy, tylko o milionach złotych. Część tych sprzętów tak naprawdę 

będzie w Wielkopolsce właściwie dostępna tylko u nas. Jeżeli chodzi o te urządzenia pełne 

automaty do pracowni serologii pozwolą bezpieczniej i szybciej robić krzyżówki krwi przy 

operacjach. Do tej pory pracowaliśmy na półautomatach, to spowoduje znaczne 

przyspieszenie tego procesu, ale przede wszystkim jego bezpieczeństwo. Biorąc pod uwagę 

tempo realizacji to jest trochę można powiedzieć karkołomne zadanie, no gdyż termin 

zakończenia i rozliczenia to czerwiec przyszłego roku. Tak jak umówmy się, że ze sprzętem 

nie będzie takiego problemu, natomiast trzeba sobie zdać sprawę, że nowy tomograf musi 

znaleźć swoje nowe miejsce. W miejscu obecnego tomografu trzeba będzie zorganizować 

zupełnie inną pracownię, mianowicie USG, a trzeba pamiętać, że wszystko to musi pracować. 

Także na ten czas będziemy musieli znaleźć rozwiązania albo zastępcze mobilne, albo tych 
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pacjentów przewozić też do ściennych szpitali. Postaramy się to tak zorganizować, że w 

przypadku tomografu akurat to będzie bezprzerwowe zadanie, działanie przepraszam i myślę, 

że niezauważalne poza oczywiście jakimś hałasem, bałaganem tudzież małymi wyłączeniami 

nie będzie zauważalne dla naszych pacjentów. Jeżeli chodzi o same prace budowlane 

związane chociażby z budynkiem przy ulicy Szarytek, który w tej chwili jest zupełnie 

nieużywany i zyska swoje nowe funkcje, nie będzie to myślę większego problemu. Jeżeli 

chodzi o sterylizatornię postaram się zorganizować tymczasową i korzystać ze współpracy z 

ościennymi szpitalami. Natomiast największą trudnością będzie podniesienie tego dachu, 

zorganizowanie tego oddziału chemioterapii i w starej mikrobakteriologii, a obecnej poradni 

laryngologicznej, zorganizowanie pracowni cytostatyków, czyli przygotowania tej chemii dla 

mieszkańców. Oczywiście z ekonomicznego punktu widzenia dla naszego szpitala to jest 

zwiększenie operatywy bez zwiększania chociażby zasobów ludzkich poprzez zmniejszenie 

przerw technologicznych, czyli na suszenie i mycie sal o kilkaset operacji w roku. Jeżeli 

zwiększymy obsady w odpowiednich godzinach, będziemy w stanie wykonywać do tysiąca 

operacji więcej, gdzie teraz mamy ponad dwa tysiące. Dotyczy to też przyspieszenia procesu 

sterylizacji i przede wszystkim ten proces sterylizacji będzie też tańszy. Więc nie tylko 

kwestia związana z dostępnością i bezpieczeństwem, ale też ekonomicznie pozwoli nam 

lepiej, że tak powiem, funkcjonować. Dodatkowo zwiększamy zakresy, które są 

nielimitowane, jeżeli chodzi o kontrakty z Narodowym Funduszem Zdrowia. Obecnie ta 

onkologia stanowi poważny trzon, nie tylko zdrowotny, ale też finansowy naszego szpitala. 

Nie ukrywamy, że w dwóch zakresach, dzięki temu jesteśmy w sieci onkologicznej, dzięki 

tym zmianom kolejne dwa zakresy dołączą do obecnie wykorzystywanych. I co ciekawe, 

pewnie niektórzy się mogą zwiedlić i nie dotyczy to akurat nowotworów piersi, bo na szpital 

akurat głównie z powodu raka, jelita grubego, znajduje się w tej sieci. Jeżeli chodzi o 

ambulans i zmiany, bo też dzisiaj pojawiły się te doniesienia medialne, ten ambulans to jest 

ambulans transportowy, czyli przeznaczony nie w systemie 112, tylko do transportów 

międzyszpitalnych. Planujemy, aby był wyposażony w elektryczne nosze, czyli takie, które 

pozwalają na przewożenie pacjentów beriatrycznych, czyli nośność ich poza samą własną 

masą do 320 kilogramów, ale pozwoli nam też na przewożenie takiej platformy z 

inkubatorem dla przewozu noworodków. Dwa ambulansy chcemy przystosować do tego, 

abyśmy mieli własną karetkę typu N. Będziemy pierwszym szpitalem powiatowym w Polsce, 

który będzie taką karetkę posiadał, finansowaną właściwie z własnych środków. Dlatego, że 

w Wielkopolsce mamy dwie takie karetki, jedną ma szpital przy ulicy Polnej, drugi w 

Ostrowie. Nie zawsze możemy z tych ambulansów korzystać. Mając drugi stopień 

referencyjny oddziału noworodkowego i ginekologiczno-położniczego, taka karetka czy taka 

możliwość przewożenia noworodków bardzo by nam się przydała. I to jest inicjatywa też 

naszych neonatologów, którzy wyszli z taką propozycją. Jest to bardzo dobre rozwiązanie 

również z powodów, tego, że te noworodki zostają u nas albo są do naszego szpitala 

transportowane. Nie musimy ich wtedy przetransportować na ulicę czy do szpitala przy ulicy 

Polnej, co powoduje, że jakby rozliczenie tego pacjenta następuje w naszym szpitalu z 

niewątpliwą korzyścią również finansową, ale też dla matki, dla rodziny nie ma dwóch 

hospitalizacji przewożenia i ta hospitalizacja jest krótsza. Nagadaliśmy się strasznie, drodzy 

państwo. Niewątpliwy sukces. Do czerwca przyszłego roku 50 milionów mamy nadzieję 

bezkolizyjnie zostanie wydane, zrealizowane, tak naprawdę w kilkunastu obszarach przez, 

liczymy 4 albo 5 głównych, generalnych wykonawców plus zakupy sprzętu. Dodatkowo 

prawdopodobnie czeka nas przebudowa lądowiska, czekamy na środki finansowe z tym 

związane. Rozporządzenie i przepisy wymagające przebudowę tego lądowiska są nam znane, 

projekt zaakceptowany przez LPR. I ono zmieni swój kształt, nie będzie kwadratowe, będzie 

okrągłe i tam jeszcze kilka innych takich zmian dotyczących dojazdu, ale miasto też na tym 

zyska, bo taki dziwny cypelek z lampami kierunkowymi zniknie. Będzie można trochę 
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powiększyć parking, więc na pewno trochę funkcjonalnie miasto na tym zyska i to lądowisko 

będzie miało trochę inny kształt, będzie ogrodzone z ostatniej strony, której nie jest jeszcze 

żywopłotem, żeby ochronić ewentualne samochody od jakichś tam kamyszków, czy innych 

latających elementów zostanie oczywiście wyłączone. Już nie będzie można sobie tam 

skracać drogi przez nie, ale to wynika z tego, że mamy z tym ogromny problem. Mieszkańcy 

niestety zostawiają różne rzeczy na płycie lądowiska i przy starcie i lądowaniu latają, co tu 

dużo mówić. Uszkadzają samochody, bo to jednak jest duża siła. Myślę, że to tyle. Jeżeli 

państwo macie jakieś pytania to chętnie odpowiemy. Już długo gadamy, więc myślę, że 

może... 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Jesteśmy w punkcie informacji 

przewodniczącego, natomiast korzystamy z obecności pana prezesa i naszego kolegi radnego. 

Będziemy mogli skorzystać w późniejszym trybie, czyli w wolnych głosach. Natomiast nie 

chciałbym, abyśmy tutaj toczyli jakąś dyskusję, natomiast bardziej, żeby to miało formę 

dopytania o szczegóły, które państwa interesują. Ewentualną rozmowę chciałbym przenieść 

na wolne głosy. Natomiast o głos prosił tutaj pan burmistrz i dlatego proszę bardzo. 

Burmistrz Miasta Piotr Mieloch Panie przewodniczący, panie prezesie, szanowni państwo. 

No cóż, będziemy trzymać kciuki, bo naprawdę, jeśli chodzi o inwestycje, jest to jedna z 

największych inwestycji, jakie w ostatnim czasie miały miejsce na terenie gminy Środa 

Wielkopolska. Inwestycji realizowanych przez samorząd, czy przez instytucje samorządowe, 

czy będące w posiadaniu, tak jak w wypadku szpitala, bo jak państwo doskonale wiecie, 

gmina Środa jest udziałowcem spółki Szpital Średzki. No i oczywiście też w pewnym sensie 

odpowiada za ten projekt, przynajmniej właścicielsko. Mieliśmy już okazję parę razy tutaj z 

panem prezesem rozmawiać na ten temat, że to jest naprawdę duże wyzwanie, żeby w tak 

krótkim czasie ta realizacja mogła nastąpić. Z pewnością będzie to taki skok, można 

powiedzieć, w przyszłość dla szpitala. Fajnie, że uda się moim zdaniem zachować taki 

charakter kameralny tej jednostki, bo ona nadal będzie miała określoną liczbę łóżek, 

natomiast będzie bardzo dużo i nowego sprzętu, i nowej powierzchni, takiej odnowionej też 

powierzchni. Będą pojazdy transportowe, o czym mówił tutaj również Pan Prezes. To 

wszystko jest ważne do tego, żeby rozwijać właśnie służbę zdrowia, rozwijać naszą spółkę, 

ale też zabezpieczyć tym samym mieszkańców w nowoczesny sprzęt do ratowania życia, do 

leczenia. A myślę, że akurat ta dziedzina, o której tutaj też dzisiaj było wspomniane, czyli 

onkologia, to jest coś, co dla nas wszystkich jest niezwykle ważne i jakby tutaj w osi 

zainteresowania zarówno placówki Szpital Średzki, ale także samorządów i powiatowego i 

gminnego to jest jednak priorytet, żeby tutaj właśnie w tą dziedzinę medycyny inwestować. 

Mam nadzieję, że uda się to wszystko, że projekt zostanie zrealizowany w tak szybkim 

tempie. My będziemy na pewno trzymać kciuki. Jeśli państwo będziecie potrzebować tej 

pomocy, o której tutaj pan prezes mówił, to z pewnością z Wysoką Radą wspólnie się nad 

tymi tematami pochylimy. 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Dziękuję, panie burmistrzu. Tak jak 

wspomnieliśmy, część jest realizowana współudziale naszych właścicieli, ten szpitalny 

oddział ratunkowy. Jeżeli chodzi o środki z KPO, trudno nam przewidzieć, jak będzie dalsza 

wyglądała sytuacja, jeżeli chodzi o te lądowiska. Czasu niewiele, ale tak, faktycznie jest to, 

można powiedzieć, rekord, jeżeli chodzi o kwestie dofinansowania, bo właściwie w jednym 

roku 40 milionów złotych środków zewnętrznych, to trzeba powiedzieć, że takiej sytuacji to 

nie mieliśmy. I na terenie nawet naszego powiatu, licząc nawet gdzieś tam łącznie te 

wszystkie środki, to powoduje, że gdyby nie ten krótki czas, który nas troszeczkę przeraża, 

można powiedzieć, to to bylibyśmy powiedzmy spokojniejsi o to, bo wiemy jak dobrze 

zostało to napisane i jak wiele jesteśmy w stanie zrealizować. Faktycznie rzeczywiście 

kameralny styl zostanie zachowany, raptem kilka łóżek więcej, to łóżko intensywnej terapii, 

czy kilka związanych właśnie z tą chemią. Te powierzchnie, które się pojawią, głównie 
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szpitalnego działu ratunkowego i bloku, to są powierzchnie, które pozwolą na naprawdę 

dobrą logistykę. W tej chwili nie udałoby się nam, gdyby nie ta rozbudowa, uzyskać tej 

funkcjonalności. To nie te czasy, gdzie naprawdę mamy wejście z jednej, z drugiej strony. 

Gabinety zabiegowe mamy z korytarza, SOR po drugiej stronie. Trzeba sobie jasno 

powiedzieć, każdy kto był to wie, że to nie tędy droga i nie tak to powinno wyglądać. To 

utrudnia pracę. Wydaje się, że ta bieganina jest taka bezcelowa, ale faktycznie ta rozbudowa, 

ta inwestycja pozwoli usprawnić działanie i pracę w szpitalu. Dodatkowo tam też będzie 

system chociażby pneumatyczny przesyłania próbek do laboratorium. Już ratownicy nie będą 

biegać po korytarzach, żeby było szybciej, tylko to już pocztą pneumatyczną będzie trafiało 

do laboratorium. Na pewno zwiększy się też zatrudnienie. W tej chwili poziom zatrudnienia w 

naszym szpitalu to jest 685 umów. Tyle osób pracuje ze szpitalem w przeliczeniu na etaty, to 

jest ponad 400 etatów. Przekroczyliśmy budżet 100 milionów złotych, 103 miliony złotych za 

zeszły rok. Wstępny wynik finansowy plus 150 tysięcy złotych, także po raz pierwszy udało 

nam się w historii szpitala, zresztą nie licząc, nie mieliśmy jakichś tam sprzedaży, bo jakby na 

bieżącej działalności zbilansować działalność tego szpitala, także przy 100 milionach złotych, 

blisko 700 pracownikach, teraz nas czeka wydanie 50 milionów złotych wspaniałą inwestycję 

dla naszych mieszkańców. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Dziękuję. Poprosiły o głos dwie osoby. 

Jest to w pierwszej okoliczności Artur Forycki, a później pan Grzegorz Budasz. Proszę 

bardzo. 

Radny Artur Forycki Bardzo dziękuję, panie przewodniczący, panie panowie 

burmistrzowie, Wysoka Rado, szanowni państwo i panie prezesie, kolego Danielu. Ja mam 

kilka pytań związanych z tą inwestycją, ale na wstępie przede wszystkim wielkie słowa 

uznania na ręce pana prezesa, jak i całego zespołu, który przez ostatnie lata dba i stara się o 

rozbudowę i tak prężne działanie naszego szpitala, bo naprawdę przez te ostatnie 6 lat 

zadziało się bardzo dużo i cieszy to nas jako społeczeństwo, jako potencjalnych pacjentów, że 

szpital dalej się rozwija i dalej nie rozpędziliście się i rozpędzacie coraz bardziej i nie 

wyhamowujecie dla dobra społeczności, więc to jest naprawdę bardzo, bardzo ważne. 

Trzymam kciuki za to, by to wszystko się udało. W związku z tym, co tutaj zostało 

zaprezentowane, o czym się pokrótce mogliśmy dowiedzieć, mam kilka pytań. Przede 

wszystkim z jednej strony zastanawia mnie, że no na pewno kosztowne jest podnoszenie 

dachów, rozbudowa w górę. Czy nie myśleliście o rozbudowie jednak o kolejne budynki, 

które w moim odczuciu troszeczkę bardziej by usprawniły logistykę i poruszanie się pacjenta 

wewnątrz? Bo chociażby stworzenie oddziału onkologicznego w połączeniu z oddziałem 

chemioterapii jako odrębny budynek lub gdzieś obok nowe skrzydło. Uważam, że to by było 

fajne, ale ja sobie zdaję sprawę, że wiele problemów z tego tytułu idzie. To nie jest tak, że 

ktoś sobie coś wymyśli, ale byłoby to uważam też gdzieś tam w przyszłości fajnym 

rozwiązaniem zupełnie, żeby ci pacjenci nie musieli po całym szpitalu gdzieś tam krążyć. 

Mam pytanie związane z salą operacyjną. Mówimy tutaj o tym, że będzie dobudowana nowa 

sala operacyjna. Na tą chwilę ile mamy sal operacyjnych, jeśli mogę wiedzieć? 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Tak naprawdę trzy, z czego to dwie sale są 

operacyjne, trzecia to jest sala cięciowa na oddziale ginekologii i położnictwa. 

Radny Artur Forycki Czyli trzecia dojdzie… 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Trzecia ogólna dojdzie, razem będą wtedy 

cztery, licząc salę cięciową. 

Radny Artur Forycki No to pięknie. Kolejne, co mi się rzuciło w oczy patrząc na… 

prezentację, czy centralna sterilizatownia jest połączona jakimś łącznikiem ze szpitalem? No 

bo tu też skłaniałoby się, by taki łącznik uważam jednak w przyszłości gdzieś powstał. 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Nie ma takich na razie możliwości, znaczy 

oczywiście odległość będzie niewielka. 
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Radny Artur Forycki Ale mimo wszystko. 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Natomiast jest przejazd karetek, ale to nie 

stanowi żadnego problemu, zresztą wiele szpitali tak funkcjonuje. Odpowiem od razu też na 

kwestię pytania związanego z tym podnoszeniem dachu. Po pierwsze jest to przestrzeń 

niewykorzystywana w tej chwili, jest przy oddziale onkologicznym obecnym, więc 

rozszerzymy ten oddział. Poza tym nie zdążylibyśmy w czasie do czerwca dwudziestego 

szóstego roku z budową nowego budynku. No i niestety jeszcze jest kolejna kwestia, 

mianowicie nie bardzo mamy gdzie. Ponieważ mamy lądowisko z jednej strony, z drugiej 

strony mamy park, z trzeciej strony jest niestety market, który kiedyś powstał. Jedynym 

miejscem po likwidacji studni przez MPECWiK i tych zbiorników zapasowych od ulicy 

Czerwonego Krzyża moglibyśmy myśleć o jakiejkolwiek rozbudowie przy tej drodze 

pożarowej. Natomiast jak spojrzymy na odległość między jednym i drugim budynkiem, czyli 

między po lewej centralną sterylizatorią, a po prawej budynkiem już wtedy szpitala, w tej 

chwili na tym zdjęciu, które pokazuję, to będą raptem 4 metry, A i tak przewożąc narzędzia 

musimy je przewozić w odpowiednich kontenerach, bo jedynie winda i bezpośrednie 

sąsiedztwo centralnej sterylizacji przy bloku operacyjnym umożliwiałoby transport 

bezkontenerowy. Nie wiem, czy który szpital tak ma. Te cztery metry nie stawałyby 

większego myślę problemu logistycznego. 

Radny Artur Forycki Ale jednak jest to dworem, nie? A patrząc na przyszłość, wydaje mi 

się, że praktycznie byłoby, ja nie mówię, że teraz, broń Boże, ale może kiedyś się uda, nawet 

jakiś łącznik nad tym przejazdem, ale to przyszłość dalej. To taki tylko, patrzę na to, że to jest 

jednak przewożenie takie na zewnątrz, a wiem, że tego sprzętu przewozicie dużo, a będzie 

coraz więcej, bo powstaje nowa sala. Ale to nie, to jest taka tylko zapytanie moje. Jeszcze 

mam takie pytanie, bo mowa jest również o pracowni cytostatycznej, tak? Czy oddział 

leczenia cytostatykami również jest przewidziany, czy to jest w ramach pracowni? 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Nie, no jest przewidziany. W ramach 

projektu planujemy oddział chemioterapii dziennej i na potrzeby tego oddziału jest pracownia 

cytostatyków oparta o półautomat, podobny jak jest z WCO. Jest to urządzenie, które 

pomimo, że znajduje się w pomieszczeniach klasy A, no to jednak jest to w systemie 

zamkniętym, poza WCO chyba w tej chwili w Wielkopolsce nie wiem, czy któryś ze szpitali 

posiada tak zautomatyzowany proces przygotowania cytostatyków. 

Radny Artur Forycki Super, to bardzo cieszy, fajnie. I ostatnie pytanie, bo nie chcę męczyć, 

a dwa czas goni. Mowa jest tutaj, że no naprawdę szacunek wielki za środki, które udało wam 

się pozyskać na całą tą inwestycję. Wspomniał pan, panie prezesie, o kredycie. Ewentualnie 

kredyt jakiej wielkości by był i na jaki okres kredytowania wtedy? 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Kredyt już jest. 

Radny Artur Forycki Jest, ok, bo tego nie słyszałem. 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego A państwo go poręczyliście. I jest to kredyt 

w wysokości 5 milionów złotych na okres 8 lat, zabezpieczający podatek VAT od tych 2 

milionów złotych. Gdyż trochę nie wiedzieliśmy przy tym projekcie, czy będzie wymagane 

tak naprawdę już fizyczne posiadanie tych środków, czy zabezpieczenie, tudzież wpisanie w 

WPF któregokolwiek z właścicieli. Najszybszym rozwiązaniem, jak się okazało, było 

promesa, czy zaciągnięcie kredytu w Santanderze, podpisanie umowy i właściwie, to są tylko 

formalności po stronie gminy, czyli poręczyciela i właściwie ten kredyt możemy uruchamiać. 

Planujemy go uruchomić w drugim albo w trzecim kwartale tego roku, jak już te środki 

gdzieś zaczną płynąć. Na początku nie spodziewamy się jakichś dużych wydatków, w 

związku z tym poradzimy sobie bez uruchamiania, ale na pewno w tym roku zostanie 

uruchomiony i jak gdyby skonsumowany zapewne do czerwca przyszłego roku, okres 

kredytowania 8 lat, Santander Bank. 
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Radny Artur Forycki Bardzo dziękuję. Przepraszam za pytania, które padły. Mam nadzieję, 

że nie były trudne, a przynajmniej moja świadomość jest większa i myślę, że wiele więcej się 

tam jeszcze dowiedzieliśmy. No i też nie wychwyciłem tego kredytu, jeśli chodzi o tych 

odsetkach, słyszałem o tym wszystkim. Bardzo dziękuję, trzymam kciuki i życzę powodzenia 

i dalszych ciekawych pomysłów dla nas wszystkich. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Taka mała uwaga techniczna, abyśmy 

wyłączyli mikrofon i aby w trakcie wypowiedzi był tylko jeden włączony. Nie chciałem 

panom przerywać, ale na przyszłość proszę, aby tak tutaj ze względów technicznych na to 

zwrócić uwagę. Teraz oddaję głos panu Grzegorzowi. Mam nadzieję, że... 

Radny Grzegorz Budasz Bardzo króciutko. Panie przewodniczący, panie burmistrzu, pani 

burmistrz Wysoka Rado, szanowni państwo, panie prezesie. No na początku moje gratulacje, 

bo jest to bardzo znacząca kwota. Tak jak tutaj pan zadeklarował mojemu koledze osiem lat, 

będziecie spłacać. I ja, jak wiecie, zawsze i wciąż oglądam te złotówki. Będziecie spłacać wy 

sami, czy będziecie żądać, żeby spłacał właściciel szpitala. To jest jedno z pytań. No i drugie 

pytanie, a to może by odpowiedział może nasz minister finansów, czy jeśli te 32 miliony 

złotych wpłyną. I przerobimy te pieniądze, zwiększy się wartość naszego budynku, naszego 

obiektu, czyli ma się rozumieć, panie prezesie, że my, jako właściciele tego szpitala, 

będziemy bogatsi o te 32 miliony złotych. 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Znaczy... Jakie było pierwsze pytanie jeszcze 

raz? Bo było... O spłatę. Jeżeli chodzi o spłatę, no tak, kredyt jest wzięty przez Szpital 

Średzki, poręczony przez gminę. Natomiast powiedziałem, że jakbyśmy mieli problem albo 

coś było, inaczej, musielibyśmy jakoś zorganizować środki na kolejne inwestycje. Wtedy 

będziemy się zwracać z pomocą do naszych właścicieli. Na dzień dzisiejszy kredyt będzie 

spłacał szpital. Gmina tylko poręczyła, więc tutaj jakby w tej chwili tak jest. Zobaczymy jak 

nam pójdzie z tą inwestycją. Wiemy, że mamy kolejne, które będą wymagane przepisami. I 

tak jak powiedziałem, już to Pan Burmistrz też zadeklarował. Gdyby był problem, będziemy 

się wtedy zwracać do naszych właścicieli, my jako szpital o to, żeby właściciele pomogli w 

spłacie tego kredytu, co myślę, że jest jasne. Natomiast jeżeli chodzi o kwestię nakładów, my 

wydając te pieniądze ponosimy nakłady tak naprawdę nie na nasz budynek, tylko na majątek 

naszych właścicieli i wartość tych budynków oczywiście wzrośnie, tak staniecie się Państwo 

też bogaci, gdyż przypominam, że szpital płaci podatek od tych nieruchomości, to w niemałej 

kwocie, więc jak je rozbudujemy, to jeszcze większy podatek będziemy płacić. I trzeba 

pamiętać, że w zeszłym roku przepływy finansowe z tego tytułu, można powiedzieć, że się 

między gminą a tym bilansowały. No bo oczywiście teraz będą większe po stronie gminy ze 

względu na szpitalny oddział ratunkowy, za to panu burmistrzowi dziękuję, ale faktycznie 

kilkaset tysięcy złotych, 250 zdaje się, czy blisko już 250 tysięcy podatku szpital płaci na 

rzecz gminy Środa Wielkopolska. 

Radny Grzegorz Budasz Wyprzedził mnie pan, panie prezesie właśnie to pytanie, bo 

chciałem... tutaj uzyskać informację, ile metrów kwadratowych zyskamy po rozbudowie. 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego 1500 metrów kwadratowych powierzchni, 

znaczy nie, bo liczymy podatek od zabudowy, no to będzie troszeczkę mniej, koło 1000 

metrów pewnie. 

Radny Grzegorz Budasz 1000 metrów, załóżmy, że mamy 28, no to 28 tysięcy. 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Niższe stawki są. 

Radny Grzegorz Budasz aha, bo jest jeszcze niższa stawka. No będziemy czekać długo, ale 

no doczekamy się. Jeszcze może moje dzieci się doczekają tego, że, że w podatku zwrócicie 

nam tutaj to, co, co się miastu należy. Także...Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego 

Ale my zwracamy cały czas. Nie rozumiem, panie radny, co teraz pan miał na myśli, bo 

generalnie w poprzednim roku szpital zapłacił więcej, że tak powiem, swojemu właścicielowi, 

niż ten właściciel przeznaczył na szpital, więc...nie rozumiem insynuacji. 
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Radny Grzegorz Budasz Czyli ma się rozumieć, że... Bo tutaj mój kolega po prawej stronie 

mówi, że no... Kredyt spłacacie na rozbudowę tego szpitala wy, w stu procentach. Płacicie 

wszystkie podatki, które są należne. My tylko zabezpieczamy formę gwarancji, tak? Tak to 

wygląda. I to jest tylko to, tak? Tu pani Małgosia może ma większą wiedzę, to proszę.Paweł 

Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Ale ja nie rozumiem, panie radny, o co panu chodzi w 

tym, czy się należy, nie należy. 

Radny Grzegorz Budasz O to chodzi, bo wie pan, panie prezesie, szanuję pana, pan jest dość 

dobry w zarządzaniu, tak? My jako mieszkańcy miasta nie mamy żadnych priorytetów, bo 

tutaj moja koleżanka w zeszłym roku musiała gdzieś tam korzystać z innego szpitala, bo tak 

tam było, nie mogła się do nas doczekać, czyli my jako właściciele nie mamy żadnych 

priorytetów, Zgodzę się, bo to jest Narodowy Fundusz Zdrowia. Jesteśmy w jednym kraju, 

żyjemy i wszystko gra. Ale to też ja, jako mieszkaniec, chylę czoła wam. Robicie dobrą 

robotę, zarządzacie, jest pan prezesem spółki, która po prostu musi zarabiać. No nie ma innej 

rady. No bo miasto Środa nie jest pępkiem świata, że będzie dokładać do wszystkich chorych, 

którzy znajdują się tutaj u nas w szpitalu z Zielonej Góry, ze Szczecina czy skądś. No 

rozumie pan. Także, że tutaj mówię, nasza koleżanka pojechała do Wągrowca się leczyć, no 

chylę czoła. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Panie Grzegorzu, ja bardzo 

przepraszam, ale nie wiem czy pamiętacie Państwo w którym punkcie jesteśmy i na co 

zwracałem na początku uwagę. Nie chciałbym być niekulturalny i nie chciałbym być 

posądzony o to, że odbieram Państwu głos, ale wydaje mi się, że pytanie i doprecyzowanie 

niektórych rzeczy to nie jest otwarta dyskusja, którą Panowie prowadzicie. Ja sobie tak 

wynotowałem tutaj te rzeczy, które wynikały z przebiegu tego jak przydzielałem głos i 

oczywiście pan, panie Grzegorzu zadał najpierw pytanie panu prezesowi, a później naszemu 

skarbnikowi, więc wydaje mi się, że w jakiejś mierze w krótkich i zwięzłych słowach pan 

prezes odpowiedział na pana pytanie. Ja bym proponował teraz przejść do odpowiedzi ze 

strony pana Skarbnika i myślę, że tutaj nie chciałbym tej dyskusji kontynuować w tym 

punkcie, bo jak wskazałem na samym początku, wydaje mi się, że najlepszym miejscem do 

tego byłaby część poświęcona wolnym głosom. Wtedy oczywiście nie będzie pana prezesa, 

więc wydaje mi się, że te słowa... Tu nie chodzi o dyskusję, tutaj była dzisiaj tylko 

prezentacja tego, co mamy i wydaje mi się, że pytania, które miałyby być elementem 

doprecyzowania , powinny wybrzmieć i nie powinny mieć formy takiej, jaka teraz tutaj ma 

miejsce. Natomiast proszę nie być tutaj z mojej strony jakoś, niech pan nie odbierze, że kogoś 

pouczam bądź robię coś na zasadzie odbierania głosu. Wydaje mi się, że to jest najlepszy 

moment do tego, żebyśmy przeszli do następnego pytania, a będzie pan, panie Grzegorzu miał 

czas na to, żeby jeszcze ewentualnie zastanowić się nad tym, czy jeszcze jakieś pytanie 

chciałby pan zadać. Wydaje mi się, że tutaj teraz oddam panu skarbnikowi głos, bo 

rozumiem, że jest pan zorientowany w tym pytaniu i pamięta pan, ale już została 

pewnie...Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Może tylko jednym zdaniem 

odpowiem, bo mam nieodparte wrażenie, panie radny, też nie chciałbym bardzo być 

niegrzeczny, 47 minut wykładaliśmy o tym, ale też w pewnym momencie powiedziałem, jak 

wygląda sytuacja finansowa spółki. Powiedziałem, że wypracowaliśmy zysk, a pan w pytaniu 

mówi, kiedy w końcu zacznie się zarabiać. Więc mam nieodparte wrażenie, że pan naprawdę 

mnie nie słuchał i jest mi bardzo przykro. Tak samo jak mówimy o tym, że kredyt jest po 

stronie szpitala i tak samo o tym, że płacimy ten podatek na rzecz gminy, no myślę, że nie 

wiem ile jest szpitali w Wielkopolsce, które prowadzone są w formie spółki chyba siedem, 

które tak ze swoim jednym z właścicieli dobrze, że tak powiem współpracują, gdzie 

właściciel wspiera inwestycję, z drugiej strony szpital wywiązuje się ze swoich zobowiązań 

wobec właściciela, nie zalega, że tak powiem swoim dostawcom, płaci podatki. prowadzi 

inwestycje i jeszcze bilansuje swoją działalność, bo jak wiemy, że sytuacja finansowa szpitali 
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generalnie w Polsce jest trudna, a będzie jeszcze gorsza ze względu na ustawę, która została 

kiedyś tam wprowadzona. I to powoduje, że myślę, że państwo patrząc na to, jak wygląda 

nasz szpital, jaka jest kondycja finansowa spółki, jakie prowadzimy inwestycje i to, że 

państwo nie musicie dokładać do bieżącej działalności szpitala powoduje, że możecie być 

Państwo dumni i zupełnie nie rozumiem Pana pytań. Ale jeżeli będzie Pan miał rzeczywiście, 

no nie mogę doczekać do końca sesji na wolne głosy, ale jeżeli Państwo chcecie, to się 

pojawię specjalnie jakby na taką część szpitalną i tutaj korzystając z uprzejmości Pana 

przewodniczącego, wtedy możemy jakiś taki większy panel dyskusyjny. Chcieliśmy po prostu 

przy okazji tej medialnej informacji, no o niemałych środka i na prośbę pana burmistrza 

zaprezentować, co w ramach tego będzie robione, bo faktycznie nawet w prasie się nie udaje 

tego wszystkiego, że tak powiem, przekazać. Tak duża to jest inwestycja. Ale widzę, że jest 

potrzeba i pan radny chciałby podyskutować na temat kondycji i funkcjonowania szpitala. 

Tak że panie przewodniczący, proszę uprzejmie, jestem do dyspozycji, proszę tylko 

zaproponować jakiś termin czy sesję, a wtedy będziemy mogli sobie podyskutować. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Bardzo dziękuję. Natomiast mam takie 

wrażenie niestety nieodparte, że jednak mimo wszystko moja prośba o niebranie tego do 

siebie jednak nie zaskutkowała, bo jeśli ma pan, panie Grzegorzu, jakieś pytanie, to proszę o 

zadanie tego pytania. Wydaje mi się, że mamy też taki punkt w obradach i to są interpelacje i 

zapytania radnych i tak naprawdę w suchy sposób, taki bez zaangażowania tutaj prezesa i 

kolegi naszego radnego, mógłbym przedstawić to w formie jakby prezentacji, którą byśmy 

odtworzyli, natomiast no to też nie o to chodzi. Chciałbym, żeby to był ten element gdzieś 

rzeczywiście związany z tym punktem informacji przewodniczącego, doprecyzowanie 

odpowiedzi myślę, że powinny być zupełnie w troszeczkę innej formie. Tutaj, no właśnie, 

panie Grzegorzu, jeśli jeszcze jest jakieś pytanie z pana strony, to proszę bardzo. 

Radny Grzegorz Budasz Nie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz To teraz kolejną osobą jest pani 

Małgorzata Wiśniewska-Zabłocka, a następną osobą jest pan Ireneusz Kubiaczyk. Proszę 

bardzo. 

Radna Małgorzata Wiśniewska - Zabłocka Dziękuję, panie przewodniczący, panie 

burmistrzu, państwu burmistrzowie. Mam pytanie do pana prezesa i gratuluję w ogóle pięknej 

kwoty. Liczyliśmy zawsze, żeby takie dofinansowanie otrzymać, więc wielki szacunek i 

inwestycja również imponująca. Mam pytanie, ponieważ to, czego się obawia właśnie pan, 

jako prezes tego czasu, krótki czas realizacji tak ogromnej inwestycji. Czy braliście pod 

uwagę w trakcie analizy tego projektu skrzydło, pustostan, który też posiadacie przy ulicy 

Brodowskiej? Bo wiem, że były takie plany, że zrobicie tam oddział tej dziennej terapii, 

onkologicznej i pytanie, czy nie byłoby szybciej wtedy zaadaptować ten budynek, to miejsce, 

żeby wykorzystać, no i zyskać na czasie, tak? Bo adaptacja, budowa to jednak jest różnica. 

Dziękuję. 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Postaram się szybko odpowiedzieć, panie 

przewodniczący. Tak, braliśmy pod uwagę, natomiast ten projekt dotyczący tak naprawdę 

długoterminówki, mówiąc ogólnie, Wiązał się z likwidacją łóżek. Tak naprawdę nie mamy 

jakich łóżek zlikwidować, a musielibyśmy zlikwidować kilkanaście łóżek i ewentualnie 

wtedy dołożyć kolejne. To był pierwszy problem, bo nie bardzo mamy jakich zlikwidować. 

Drugi to był taki, że jednak adaptacja tak dużego budynku i tego pustostanu byłaby, nie mając 

żadnej dokumentacji tak naprawdę gotowej, projektowej, znaczy jest koncepcja, ale 

niedostosowana właśnie pod taką potrzebę, trwałaby dłużej niż, znaczy nie zmieślilibyśmy się 

najprawdopodobniej do czerwca 26 roku. Czyli te dwa problemy, jeden nie bardzo mamy 

jakie łóżka zlikwidować, dwa była też duża obawa, czy zdążymy i one dotyczyły tak 

naprawdę tylko długoterminówki, czyli w naszym przypadku jedynie utworzenia ZOL-u, 

czyli zakładu opiekuńczo-leczniczego, gdyż paliatyw mamy lub ewentualnie geriatrii. 
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Natomiast ta inwestycja, o której teraz mówimy, dotyczy onkologii, jak gdyby poprawy w 

ogóle działalności szpitala w tej lokalizacji, która jest. I jakbyśmy startowali i załóżmy, że 

mielibyśmy te łóżka, jakie zlikwidować, byłaby to kolejna inwestycja nasza. Nie zamiast, ale 

oprócz. Była duża obawa, że nie zdążymy i nie bardzo mamy co zlikwidować. 

Radna Małgorzata Wiśniewska - Zabłocka Rozumiem. Czyli dalej szukamy pomysłu na to 

skrzydło. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Dziękuję bardzo. Teraz pan prof. 

Ireneusz Kubiaczyk. 

Radny Ireneusz Kubiaczyk Panie przewodniczący, panie prezesie, ja mam takie pytanie. 

Cieszę się, że się szpital rozwija. Nie będę musiał jeździć do innych ośrodków na leczenie. 

Cieszę się, że wypracowaliście zysk jakiś. Mam pytanie, czy w związku z tym szpital już nie 

jest zadłużony? A jeśli jest, to na ile jeszcze w dalszym ciągu? 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Szpital jest zadłużony , ma wyemitowane 

obligacje, które spłaca podnosząc kapitał w części przynajmniej jeden z właścicieli, a 

mianowicie powiat średzki. Będziemy jeszcze przez kilkanaście lat spłacać ten dług, to jest 

niespełna w tej chwili zostało łącznie z odsetkami, no bo mamy kapitał i odsetki kilkanaście 

milionów złotych, w sensie koło 18 milionów z głowy mówię, więc to się oczywiście 

zmienia, no bo ze względu na wysokość oprocentowania i stopy procentowe. Natomiast 

bieżąco nie zadłużamy szpitala, nie pogarszamy jego sytuacji. Ten wynik finansowy przy tym 

budżecie można powiedzieć na zero. To jest bardzo ważna informacja. Jesteśmy w gronie 

tych szpitali, które rzeczywiście na bieżąco się nie zadłużają. Dług jakby jest wpisany w 

wieloletnią prognozę finansową naszego największego, powiatu średzkiego, czyli większego 

właściciela. I to jest trochę tak jak z tymi pięcioma milionami w tej chwili. Ten dług 

częściowo jest nie tylko spowodowany jak gdyby bieżącą działalnością, ale też jego 

remontem, który na przestrzeni, to było 2014, 2014-2018 został przeprowadzony i został 

jakby dopisany do tych obligacji. No w tej chwili mamy można powiedzieć te 5 milionów 

złotych wzięte w kredycie, które... to chyba zakończymy. Proszę uprzejmie. 

Przewodniczący Rady Adam Wójkiewicz Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zadać 

pytanie, zabrać głos? Nie widzę. Panie prezesie, bardzo dziękujemy za obecność, za 

prezentację i właściwie ubranie w słowa tego, co jest tak dużą inwestycją. Tutaj każdy radny, 

który zabierał głos, gratuluje. Ja nie miałem okazji, także też z mojej strony gratulacje. No i 

bardzo dziękujemy. 

Paweł Dopierała - Prezes Szpitala Średzkiego Bardzo dziękuję. Myślę, że ze strony zarządu 

szpitala trochę czekamy ze świętowaniem. Jeszcze nie podpisaliśmy tej umowy, bo to będzie 

ten kulminacyjny moment, żeby podziękować współpracownikom. Kolega Daniel odpowiada 

za ten dział, który głównie się zajmował przygotowaniem tej dokumentacji. Natomiast 

oczywiście współpracy z wieloma pracownikami i firmą, która z nami współpracuje muszę 

powiedzieć, to jak żeśmy wymyślili ten projekt, to firma tak doświadczona też trochę nie 

dowierzała, że tak duży sukces możemy osiągnąć i w tej chwili jesteśmy jednym z takich w 

ich CV taką perełką, która pokazuje, że nawet tak mały szpital przy dobrze napisanym i 

fajnym pomyśle może tak wysokie dofinansowanie dostać. Napracowaliśmy się mocno, 

trzeba powiedzieć, ale warto było, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Dziękuję bardzo. I jeszcze pan radny 

Daniel Rydian. Proszę. 

Radny Daniel Rydian Szanowni Państwo, ja tak też na zakończenie tutaj. Szpital staje się 

bardzo nowoczesną placówką na naszych oczach. Dokonujemy naprawdę dużego skoku 

technologicznego w przeciągu roku. Skoku, który tak naprawdę wydarza się raz na 

kilkadziesiąt lat. I tu się na pewno dużo nie pomylę. Z mojej strony oczywiście bardzo 

chciałbym podziękować wszystkim osobom zaangażowanym w napisanie tego projektu, czy 

tutaj zarządowi, osobom z administracji, gdyż uwierzcie państwo naprawdę było mało czasu, 
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to był miesiąc, miesiąc na stworzenie projektu, który znalazł się w czołówce krajowej, więc 

tutaj z góry bardzo wszystkim chciałbym z mojej strony podziękować. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Dziękuję bardzo. Myślę, że brawa 

świadczą o tym, że wszyscy państwu kibicujemy i szczerze gratulujemy. Ja pozwolę sobie 

przejść już do kolejnego punktu, a panom bardzo dziękuję. Punkt szósty. Drodzy państwo, 

przechodzimy teraz do kolejnego punktu, a mianowicie punktu szóstego, rozpatrzenie 

projektów uchwał. Uchwała o numerze 1, o numerze roboczym 1 zmieniająca uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy Środa Wielkopolska na rok 2025 wraz z autopoprawkami. 

I mam pytanie, czy ktoś z Państwa ma pytanie przede wszystkim do autopoprawek? No i w 

ogóle w tym punkcie chciałbym zabrać głos. Nie widzę, zatem przechodzimy do procedury 

głosowania. Kto z Pań i Panów radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 

osiemnastu głosach za uchwała została podjęta. Przechodzimy do uchwały o numerze 

roboczym 2, zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Miasta i Gminy Środa Wielkopolska wraz z dwiema autopoprawkami. I czy ktoś do tej 

uchwały ma jakieś pytania? Chciałbym zagrać głos. Nie widzę, zatem przechodzimy do 

procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Nie widzę. Przy 18 głosach za, uchwała została podjęta. Uchwała o numerze 

roboczym 3 w sprawie wykazu kąpielisk w obszarze miasta i gminy Środa Wielkopolska w 

2025 roku. Czy do tej uchwały ktoś z państwa ma pytania bądź uwagi? Nie widzę, zatem 

przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Nie widzę. Przy 18 głosach za, uchwała została podjęta. Uchwała o 

numerze roboczym 4 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w Środzie Wielkopolskiej pomiędzy 

ulicą Lotniczą i ulicą Gnieźnieńską. Czy do tej uchwały macie państwo pytania bądź uwagi? 

Nie widzę, zatem przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 18 głosach za, uchwała została podjęta. Uchwała o 

numerze roboczym 5 w sprawie uchylenia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

położonego we wsi Żabikowo. Czy do tej uchwały macie państwo pytania? Nie widzę, zatem 

przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Nie widzę. Przy 18 głosach za uchwała została podjęta. Uchwała o 

numerze roboczym 6 w sprawie dotacji z budżetu gminy Środa Wielkopolska w 2025 roku z 

przeznaczeniem na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane obiektów 

wpisanych do rejestru zabytków zlokalizowanych na terenie gminy Środa Wielkopolska. Czy 

do tej uchwały są pytania bądź uwagi? Widzę, że zgłasza się pani Katarzyna Duszczak. 

Zapraszam. 

Katarzyna Duszczak Kierownik Referatu Działalności Gospodarczej Dzień dobry. 

Szanowni Państwo, ja tu tylko chciałam dopowiedzieć odnośnie tej pozycji, która w tej chwili 

jest procedowana, że mamy tutaj zgodnie z wczorajszymi ustaleniami wstawiony projekt 

uchwały o tytule w sprawie odmowy udzielenia dotacji, tak? To tylko takie tu z mojej strony 

spostrzeżenie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Czyli głosując za, jakby odmawiamy. 

Dokładnie. Także czy państwo macie jeszcze jakieś pytania? Zatem proponuję przejść do 

procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Przy 19 głosach za, uchwała została podjęta. Uchwała o numerze roboczym 7 w 

sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność gminy Środa Wielkopolska 

nieruchomości położonej w Środzie Wielkopolskiej. Czy do tej uchwały macie państwo 

pytania? Bądź uwagi. Nie widzę, zatem proponuję przejść do procedury głosowania. Kto z 

pań i panów radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Przy 19 głosach 

za uchwała została podjęta. Uchwała o numerze roboczym osiem w sprawie wyrażenia zgody 
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na nieodpłatne nabycie na własność gminy Środa Wielkopolska nieruchomości położonej w 

miejscowości Koszuty. Czy do tej uchwały macie państwo pytania? Bądźcie uwagi. Nie 

widzę. Proponuję przegłosować. Kto z pań i panów radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Przy 19 głosach za uchwała została podjęta. Uchwała o numerze roboczym 9 w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na części nieruchomości 

stanowiącej własność gminy Środa Wielkopolska. Czy do tej uchwały macie państwo pytania 

bądź uwagi? Nie widzę. Przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych 

jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 19 głosach za, uchwała została podjęta. 

Uchwała o numerze roboczym 10 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie działek stanowiących 

własność gminy Środa Wielkopolska. I czy do tej uchwały macie państwo pytania bądź 

uwagi? Nie widzę, zatem proponuję przejść do procedury głosowania. Kto z pań i panów 

radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Przy 19 głosach za, uchwała 

została podjęta. Uchwała o numerze roboczym 11 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w 

drodze przetargu ustnego ograniczonego udziału w nieruchomości położonej w Środzie 

Wielkopolskiej. Czy do tej uchwały są jakieś pytania bądź uwagi? Nie widzę. Przechodzimy 

do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Przy 19 głosach za, uchwała została podjęta. Punkt siódmy. Wyczerpaliśmy tym 

samym uchwały przygotowane na dzisiejszą sesję i przechodzimy do kolejnego punktu 

porządku obrad, mianowicie punktu siódmego, sprawozdanie z działalności burmistrza miasta 

Środa Wielkopolska w okresie międzysesyjnym. I czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby 

zabrać głos? Punkt ósmy. Nie widzę, zatem przechodzimy do kolejnego punktu interpelacje i 

zapytania radnych. Drodzy państwo, w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna 

interpelacja. No i mam pytanie, czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos, składając 

interpelację lub zapytanie. Proszę bardzo, pan radny Daniel Rydian. 

Radny Daniel Rydian Dziękuję za głos, panie przewodniczący. Szanowni państwo, panie 

burmistrzu, Plac zabaw przy ulicy Strzeleckiej, Witosa. Nowy plac zabaw, który tak 

naprawdę nie funkcjonuje już ponad rok. Jakiś czas temu, w zeszłym roku pytałem o ten plac. 

Domyślam się, że chodziło o naprawę gwarancyjną. Cały czas widać tam jakieś słupy 

podtrzymujące konstrukcję. Chciałem uzyskać odpowiedź, domyślamy, że od administratora, 

czyli prawdopodobnie Zakładu Gospodarki Komunalnej, tylko nie chciałbym już słuchać, kto 

zawinił, kto nie zawinił, co kto, czego nie zrobił, tylko informacje, kiedy w końcu ten plac 

będzie otwarty dla naszych milusińskich. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz O udzielenie odpowiedzi poproszę 

pana burmistrza Piotra Mielocha. 

Burmistrz Miasta Piotr Mieloch Panie przewodniczący, panie, panowie radni, szanowni 

państwo, panie radny, ja wiem, że pan nie chciałby tego słuchać, ale no niestety będziemy 

musieli jeszcze jakiś czas tego posłuchać, ze względu na to, że po prostu tam jest jakby spór 

gwarancyjny o funkcjonowanie czy o jakość tego, co zostało zamontowane na tym placu 

zabaw i dopóki to nie będzie w pełni bezpieczne i wszystkie wady nie zostaną, usunięte, no to 

my po prostu nie będziemy mogli tam dzieci wpuścić. Też nam na tym zależy, żeby to było w 

miarę szybko jakby załatwione. Natomiast myślę, że tu pani Agnieszka Regulska też 

prowadzi jakby z ramienia urzędu tą sprawę. Jakby mógł poprosić tutaj panią pani Agnieszko, 

powie pani na jakim to mniej więcej jest etapie. Trwają rozmowy z tym wykonawcą. Cały 

czas w tym temacie coś się dzieje. Chcemy załatwić sprawę tak szybko, jak to tylko będzie 

możliwe. 

Agnieszka Regulska Wydział Inwestycji i Zamówień Dzień dobry, szanowni państwo. 

Jeżeli chodzi o ten plac zabaw, my rzeczywiście jesteśmy w sporze gwarancyjnym. 

Próbujemy podpisać w tej chwili ugodę. Przepychamy się z radcami prawnymi tej firmy. Oni 

proponują swoje rozwiązania, my swoje. Gdzieś też rozwiązania techniczne są wypracowane, 

bo my nie wpuścimy ich na naprawę, dopóki nie będziemy wiedzieli, co naprawią i w jakim 
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zakresie. Także to wszystko trwa. Pomysł był taki, żeby do końca kwietnia można było to 

uruchomić. Na razie się ta firma ociąga. 

Radny Daniel Rydian Rozumiem, że trwają te prace, tutaj ugoda, umowa z tą firmą była 

zawarta. Ok, ugoda to jest jedno, ale nie mamy takich narzędzi, ja domyślam się, że to się 

będzie między stronami przepychało. Pytanie tylko, czy według pani ta końcówka kwietnia 

jest realna na tą ugodę? 

Agnieszka Regulska Wydział Inwestycji i Zamówień Wydaje mi się, że nie. Niestety 

czekamy. 

Burmistrz Miasta Piotr Mieloch Tak dopowiadając, pozostaje ostateczne rozwiązanie, czyli 

po prostu wystąpienie do sądu. Jeśli te rozmowy, które w tej chwili się toczą i te propozycje, 

które gdzieś tam padają, nie dojdą do skutku albo będą dla nas niesatysfakcjonujące, to na 

pewno sprawa będzie miała finał w sądzie. A to z kolei niestety w jakimś sensie znowu 

wydłuży nam procedury, bo będziemy musieli jakiegoś wykonawcę zastępczego znaleźć. On 

wykona zadanie, potem będziemy pewnie dalej ścigać już tego właściwego wykonawcę. 

Dlatego też chcieliśmy tego uniknąć, żeby ten sezon nie był tak zwanym sezonem pustym, 

żeby jednak ten plac zabaw był czynny. No i ku temu zmierzają te rozmowy. 

Radny Daniel Rydian To tylko ostatnie takie pytanko. A czy nie możemy już jako gmina 

zlecić wykonanie tych prac naprawczych innej firmie i obciążyć wykonawcę pierwotnego? 

Agnieszka Regulska Wydział Inwestycji i Zamówień My mamy wykonany raport z jakości 

tych urządzeń przez rzeczoznawcę, który wytknął ponad 50 błędów na tych urządzeniach i 

pytanie, czy one są do naprawy, czy nie będą wymagały wymiany tych urządzeń. 

Radny Daniel Rydian Pytanko tylko, bo odbiór, ktoś dokonywał odbioru, tak? I rozumiem, 

że to wyszło już w trakcie bieżącej eksploatacji placu, tak? 

Agnieszka Regulska Wydział Inwestycji i Zamówień Okazuje się, że to są wady, które były 

w momencie, kiedy ten plac został odbierany. 

Burmistrz Miasta Piotr Mieloch Tylko one były niewidoczne, bo musimy mieć 

świadomość, że wady, które wystąpiły na tym placu zabaw, to są wady częściowo 

materiałowe. Te wady się ujawniły też po sezonie funkcjonowania tego placu. My w 

materiałach nie siedzimy, szanowni państwo. Wyglądało wszystko, że jest w porządku. Plac 

był odebrany, wyglądało to dobrze. Korzystano z tego placu, ale po tym okresie pierwotnego 

funkcjonowania efekt jest taki, jaki jest. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Dziękuję. Czy pan Daniel jeszcze 

chciałby zabrać głos? 

Radny Daniel Rydian Nie, dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz O głos prosił pan radny Grzegorz 

Budasz. Proszę bardzo. 

Radny Grzegorz Budasz Ja myślę sobie, że powinniśmy mieć zabezpieczone gwarancje, 

które pieniążki leżą i można by było z tego zrobić, panie burmistrzu, ale ja tu akurat nie chcę 

polemizować. Państwo wiecie najlepiej. Myślę, że ktoś tam przy odbiorach nie dopilnował 

tego, co powinien. Ale to jest moje zdanie i proszę nie odbierać tego jako zarzut. Ja, panie 

burmistrzu, na ubiegłej sesji zadałem pytanie panu Michałowi Orłowskiemu, bo wszystkim 

się nam czkała ulica Witosa. I teraz, panie burmistrzu, chciałbym, żeby w formie interpelacji 

odpowiedział mi pan, bo zadałem pytanie, czy cała infrastruktura drogowa, która jest pod 

asfaltem, czy ona jest doprowadzona do stanu, takiego, że mogą być przyłącza robione, może 

być to wszystko na tej ulicy Witosa, gdzie ci ludzie mieszkają, mogą się podłączać, a może są 

już podłączeni. I chciałbym uzyskać informację, ile jeszcze domów, mieszkań jest 

niepodłączone i czy jest przewidziane, że ta infrastruktura już jest w chodniku, nie w drodze. 

To jest powiat. Koleżanko, ale my jako miasto mamy chyba jakieś możliwości do tego, 

żeby... No nie mamy możliwości. Czyli jak mieszkańcy będą chcieli się podłączać, to będą z 

powrotem rozwalać i ryć w asfalcie, tak? 
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Radny Ireneusz Kubiaczyk Jak nie zrobione, to tak. 

Radny Grzegorz Budasz No to dziękuję. Nic więcej nie mam do powiedzenia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Udzielam głosu panu burmistrzowi 

Piotr Mieloch. 

Burmistrz Miasta Piotr Mieloch Panie przewodniczący, panie, panowie radni, szanowni 

państwo. Ja już tłumaczyłem na ostatniej sesji, że jest to inwestycja prowadzona przez 

samorząd jakby powiatu średzkiego i to jest pierwsza sprawa. Druga sprawa jest taka, że to 

była inwestycja, w której... polegająca na remoncie nawierzchni i chodników, czyli nie 

zakładała wymiany sieci, które znajdują się jakby pod tą drogą. My nie mieliśmy jakby pełnej 

dokumentacji projektowej, ale też jakby nie było tutaj, nie było tutaj zaplanowanej inwestycji, 

wymiany sieci czy budowy sieci podziemnych, które znajdują się wzdłuż tej ulicy. Natomiast 

ten temat był omawiany już w trakcie inwestycji, która została zrealizowana na ulicy Witosa i 

z tego co wiem, bo nie chciałbym tutaj pana radnego wprowadzić błąd, bo tam chyba, nie 

wiem, trzy posesje chyba jeszcze nie są chyba podłączone do tej sieci jakby kanalizacyjnej, 

ale dołączenie tych posesji nie będzie wymagało 'prucia' tego asfaltu, bo będzie to można 

zrobić przeciskiem. przynajmniej ja taką odpowiedź otrzymałem i zakładam, że taka będzie 

właśnie możliwość. Też nie zależy nam przecież na tym, żeby inwestycję, która została 

zrealizowana kilka dni temu, psuć, bo to nie na tym ma rzecz polegać. Niestety czasami jest 

tak, że realizacja inwestycji drogowej na drodze powiatowej nie jest realizowana 

kompleksowo, bo wymiana polegała tylko na wymianie chodnika starego i na położeniu 

nowej nakładki asfaltowej. To nie był jakby taki remont kompleksowy, który zakładał też 

wymianę sieci, tak jak na przykład mieliśmy w części chyba na ulicy Harcerskiej, o ile się nie 

mylę, bo tam częściowo sieci były wymieniane. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Dziękuję bardzo. Panie Grzegorzu, co 

prawda już nie mam zgłoszenia, ale jeszcze chciałbym zapytać czy chciałby Pan jeszcze... 

Radny Grzegorz Budasz Nie, nie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby 

złożyć interpelację bądź zapytanie? Punkt dziewiąty. Nie widzę, zatem przechodzimy do 

punktu dziewiątego, odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. Jako, że 

nie było, to nie mam żadnej informacji tutaj do przekazania. Punkt dziesiąty. Przechodzimy 

do punktu dziesiątego, wolne głosy. I czy w tym punkcie ktoś z Państwa chciałby zabrać 

głos? Oczywiście to jest, przypominam, ten moment, w którym możemy podyskutować o 

ważnych kwestiach i nie wywołuję nikogo, ale aż dziwi mnie to, że nikt nie chce wziąć 

udziału w dyskusji, a jednak. Pani Małgorzata Wiśniewska-Zabocka, proszę bardzo, udzielam 

pani głosu. 

Radna Małgorzata Wiśniewska - Zabłocka Dziękuję, panie przewodniczący. Ja tylko 

chciałam się może dołączyć do tej dyskusji, która była tutaj w sprawie ulicy Witosa. Chcę 

wyjaśnić, że droga jest, zgadza się jest powiatowa. I projekt był przygotowywany na nową 

nawierzchnię oraz na budowę chodników, a media, jakie idą w drodze, to jest po stronie 

gminy. I my nie zakładaliśmy ani nie rozmawialiśmy z gminą w tym zakresie, że będziemy 

wymieniać jakiekolwiek sieci. A na ulicy Harcerskiej zgadza się, była sieć, ale sieć 

studzienek burzowych, tych opadowych, bo tam po prostu był problem na wysokości 

Komendy Powiatowej Policji, że notorycznie zalewało ulicę i nie było odpowiednich spadów, 

studzienki były źle usytuowane. Jeżeli gmina decyduje się na modernizację sieci 

wodociągowej czy kanalizacyjnej, wówczas występuje najczęściej już wykonawca do gminy, 

do powiatu o po prostu zajęcie pasa i te modernizacje przeprowadza. Chyba, że jest jakieś 

porozumienie między powiatem i gminą i robi się to przy jednej inwestycji. Ale w tym 

konkretnym przypadku nie było tego, takiego założenia, że będą jakieś media po prostu tutaj 

zmieniane. W każdym razie nie przypominam sobie chyba, żeby były jakieś rozmowy później 

prowadzone, które wprowadzały jakieś zmiany do tego projektu. Dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Dziękuję. Zgłosił się pan Grzegorz 

Budasz. Proszę bardzo. 

Radny Grzegorz Budasz Panie przewodniczący, panie burmistrzu, pani burmistrz, wysoka 

rado, szanowni państwo, pani Małgosiu. Pięć lat pani była starościnom i myślę sobie, że na 

pewno pani jest mądrzejsza o te pięć lat i o pewne doświadczenia. I jak kiedyś sugerowałem, 

żebyśmy na przykład mieli jedną komórkę drogową, która będzie wspólna dla gminy i dla 

powiatu. Czy nie sądzi pani, że dorośliśmy już do tego, że można by było coś takiego 

stworzyć? W ogóle przy planach. Ja wiem, że ktoś może zarzucić, że to jest niemożliwe, bo 

prawnie, bo to, bo tamto, ale przy jakichś planach, które mamy, bo teraz mamy tak, mamy w 

powiecie pana, który odpowiada za drogi i mamy w gminie pana, który odpowiada za drogi, 

ale przecież te niektóre drogi są wspólne. I tutaj tak jak mówimy, ta droga Witosa, to ja bym 

na przykład nie chciał doczekać, żebym tam na palcach pokazywali, o, robili i za chwilę będą 

znowu robić. Przecież my to już przeżywaliśmy, bo ja już jestem z innego PSL-u. I drodzy 

państwo, ulica 20 października była trzy razy ryta, trzy razy na nowo robiona. No ja myślę, że 

ten okres tej dawniejszej epoki minął i my jesteśmy doświadczeni i mamy pewną wiedzę, 

gdzie można by było to stworzyć. Ja myślę sobie, że nieraz na bzdury wydajemy pieniądze, a 

tutaj na taką ważną rzecz, która jest, które są drogi, nasze wspólne, to ja myślę, że tutaj na 

płaszczyźnie prawa nawet można by było dyskutować, czy możemy coś takiego stworzyć, ale 

tak jak powiedziałem, jest Pani na pewno o te pięć lat bardziej doświadczona i mogłaby Pani 

nam tutaj ewentualnie coś niecoś podpowiedzieć, a ja jestem na przykład 'za', żeby pewne 

takie rozwiązania były, które będą służyć nam wszystkim. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Pani Małgorzata chce odpowiedzieć. 

Proszę bardzo. 

Radna Małgorzata Wiśniewska - Zabłocka Jeśli mogę, to dziękuję. Panie Grzegorzu, 

zgadza się. Uważam, że takie rozwiązania są jak najbardziej mile widziane i też stosowaliśmy 

to z włodarzami innych gmin. Zresztą tutaj z panem burmistrzem też, tylko nie wszystko się 

da zrobić. Wiadomo, że takie inwestycje wodociągowe czy kanalizacyjne są bardzo drogie. 

Jeżeli są w planach jakieś inne tematy już przewidziane albo bardziej zaawansowane, to jest 

to trudno. Na pewno takie rozwiązania stosowaliśmy w gminie Krzykosy. Wójty 

wiedzieliśmy, że występuje o dofinansowanie na rozbudowę sieci wodociągowej. Wtedy 

wstrzymywaliśmy nasze inwestycje, znaczy nie wstrzymywaliśmy, ale po prostu 

dostosowywaliśmy daną drogę, do np. sieci wodociągów, której buduje, tak żeby to co 

słusznie radny zauważył, żeby nie było później rozbiórki czy chodnika, czy przecinki asfaltu, 

bo to już wtedy niestety ulega destrukcji i już nie odtworzy nawet jeżeli ktoś chciałby to jak 

najlepiej wykonać. Braliśmy to pod uwagę, ale nie zawsze niestety się uda. No może należy 

znaleźć takie wspólne rozwiązanie, żeby po prostu niektóre inwestycje robić w partnerstwie, 

po prostu gmina Powiat. Także dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Dziękuję, czy ktoś z państwa jeszcze 

chciałby zabrać głos? Przypominam, że to są wolne głosy. Ja natomiast pozwolę sobie 

udzielić głosu, jeśli tak można to ująć w słowa i zwrócę się z pytaniem do pana Daniela 

Rydiana, naszego radnego, ale jednocześnie kierownika oddziału inwestycji szpitala. 

Rozumiem, że w razie gdyby pojawiały się pytania dotyczące tej inwestycji, to my możemy 

panu również je zadawać. Jest pan zorientowany w każdym najdrobniejszym szczególe tego, 

o czym dzisiaj rozmawialiśmy? 

Radny Daniel Rydian Szanowni, szanowny panie przewodniczący, jak najbardziej. 

Oczywiście tutaj służę odpowiedziom. Jeżeli ktoś z państwa, pań, panów radnych będzie miał 

jakiekolwiek pytania, do każdego z etapów, do każdej z prac prowadzonych, śmiało, śmiało, 

nie musi to być na sesji, może być na komisjach albo po prostu przedzwonić, porozmawiać. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Rozumiem, że w momencie, kiedy 

byłaby potrzeba zorganizowania takiej komisji, to pan z ramienia szpitala byłby też osobą, 
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która byłaby w pełni, już to padło, ale mogłaby tutaj reprezentować i odpowiadać na ważne 

dla nas kwestie. 

Radny Daniel Rydian Tak, jak najbardziej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz To ja wrócę do sytuacji, która 

troszeczkę gdzieś tam w mojej głowie cały czas jeszcze, ujmę to w cudzysłów, zalega. 

Drodzy Państwo, mieliśmy do czynienia z przedstawieniem prezentacji i z taką moją prośbą 

do tego, abyśmy zadawali pytania w momencie, kiedy jest na to czas, czyli otwarcie dyskusji 

w wolnych głosach. I myślę, że będąc zorientowany w pana funkcji, jaką pan pełni w szpitalu, 

nie wprowadziłem w błąd, że to jest dobry moment, żebyśmy o tym mogli podyskutować. 

Nawet jeśli pan prezes w wyniku swoich obowiązków nie mógł do końca sesji dzisiejszej 

poczekać, to myślę, że byłoby to zasadne, aby tą dyskusję na temat szpitala kontynuować 

tutaj, tak? 

Radny Daniel Rydian Jak najbardziej, tylko z ramienia też funkcji, którą w samym szpitalu 

też pełnię, mogę odpowiedzieć zakres, omówić zakres inwestycyjny, przedstawić to pod tym 

kątem jak najbardziej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Bardzo dziękuję. O to mi chodziło. 

Chciałem, żeby to też wybrzmiało, bo była to ważna informacja również dla mnie, ponieważ 

tak jak wcześniej wskazałem, są miejsca, które w trybie naszej pracy podczas rady są 

dedykowane chociażby takiej dyskusji. Punkt jedenasty. Drodzy państwo, nie widziałem 

zgłoszeń więcej, dlatego przechodzimy do punktu 11 i w tym punkcie, zamykam jedenastą 

sesję Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej. Dziękuję bardzo. 


